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RSS.0012.3.34.2021 
Protokół Nr 34/21 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  
w dniu 15 listopada 2021 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Gospodarka odpadami w 2021 roku. 
2. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 
Radna Iwona Czyż zapytała na jakiej marży pracuje zakład? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zysk jest stały i jest określony w każdej 
prognozie.  
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux wyjaśniła, że teraz 
prognoza liczona jest zupełnie inaczej i nie ma tam zysku. Dodała, że do tej pory 
pracowali na 1,5% zysku, ale później zysk był niwelowany, aby gmina jak 
najmniej dopłacała (na 3 lub 4 działalnościach zysk był zerowy). 
Radna Iwona Czyż zapytała o jakich działalnościach mowa? 
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux odpowiedziała, że są to 
śmieci, zieleń, oczyszczanie zimowe i chyba PSZOK. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że ilość poszczególnych odpadów od 
2017 r. utrzymuje się na stałym poziomie, ale niepokojąca jest ilość odpadów 
biodegradowalnych. Zapytała jak te odpady wpływają na koszt 
zagospodarowania odpadów i czy można jakoś ograniczyć te koszty? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że koszty zagospodarowania bioodpadów 
zostały wskazane w przesłanych materiałach. Zaznaczył, że ilość odebranych 
odpadów biodegradowalnych poprawia nasze wskaźniki. Poinformował, że  
w tym roku udaje nam się jeszcze odsprzedać papier, dlatego chciałby 
sprostować informację przekazaną na ostatnim posiedzeniu komisji. 
Radny Marek Juraszek odnosząc się do wypracowanego zysku zapytał o jakiej 
kwocie mowa i na ilu pracowników? 
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux wyjaśniła, że zysk nie 
rozkłada się na pracowników. Dodała, że przy odpadach pracuje 9 pracowników 
i od 5 lat to się nie zmienia. Zaznaczyła, że Ci pracownicy wykonują również 
inne zadania.  
Radny Marek Juraszek zapytał jaka to jest kwota zysku i na ilu pracowników 
jest dzielona? 
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux jeszcze raz podkreśliła, 
że zysk nie jest dzielony na pracowników. Dodała, że w zakładzie pracuje 40 
pracowników. Poinformowała, że zysk na całej umowie in house to 40 tys. zł 
(str. 31 audytu).  
Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux poinformował, że ukazało się już 
nowe rozporządzenie, które informuje o wzroście opłat za przyjęcie odpadów  
o 6%.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd przypomniała wizytę na PSZOKU, gdzie mogli 
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zauważyć jak ciężka praca jest tam wykonywana i jaki porządek tam panuje.  
Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux zwrócił uwagę na problemy  
z pozyskaniem nowych pracowników. Dodał, że są też osoby, które przychodzą  
i po 1,5 tygodnia rezygnują.  
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux dodała, że oprócz 40 
pracowników, 6 osób pracuje na umowę zlecenie (byli emerytowani 
pracownicy). 
Radny Rafał Kotwica powrócił do tematu wymiany taboru. Zaznaczył, że 
obniżyłoby to koszty.  
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux wyjaśniła, że taka 
śmieciarka kosztuje milion złotych netto. Dodała, że pojemniki często stoją  
w boksach, za ogrodzeniem, a w tym przypadku pojemnik musi stać precyzyjnie 
przy drodze. Zaznaczyła, że nie wszystkich uda się zastąpić maszynami. 
Radny Rafał Kotwica powiedział, że to obowiązek mieszkańca, aby 
odpowiednio wystawić pojemnik.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że jego zdaniem wymiana tego taboru nie 
jest dobrym rozwiązaniem, ani dla nas, ani dla spółki.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że spółka ma coraz więcej problemów jak np. te  
z pracownikami i chciałaby się dowiedzieć, jakie spółka ma propozycje, jeżeli 
chodzi o wprowadzanie jakiś modyfikacji. 
Pan Eugeniusz Leśniak Prezes ZUK Hadlux zwrócił uwagę na rozdrobnienie 
dróg dojazdowych do posesji. Dodał, że w każde miejsce muszą podjechać nie 
wiedząc nawet czy worki zostały tam wystawione czy nie. Powiedział, że udało 
im się podpisać umowę z firmą, która odbiera nam papier i plastik do Żmigrodu, 
aby pomniejszyć koszty. 
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux powiedziała, że plany 
inwestycyjne, które przedstawili w ramach negocjacji przy podpisywaniu  
4-letniej umowy na in house to kropla w morzu ich potrzeb.  
Radny Rafał Kotwica powiedział, że niewątpliwie firma zasługuje na pochwałę, 
bo dobrze realizuje swoje zadania. 
 

Ad. 2 
Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę nr XLII/335/18 Rady Miejskiej z dnia 27 lutego  
2018 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
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uchwały zmieniającej uchwałę nr XIII/142/19 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 
30 grudnia 2019 r. w sprawie zasad odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 
i mieszkaniach chronionych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Joanna Berezecka-Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 
przedszkolach prowadzonych przez gminę.   
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała, czy stawka 1 zł jest 
stawką odgórną? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer odpowiedziała, że stawka ta wynika z przepisów 
ustawy.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobótka na lata 
2021-2035 wraz z uzasadnieniem do uchwały.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany w budżecie gminy Sobótka na 2021 rok wraz  
z uzasadnieniem.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że ogromne środki dajemy na niepubliczną 
oświatę, a w naszych placówkach cały czas są obcinane wydatki. Dodała, że  
w naszych placówkach dzieci też potrzebują pomocy po zdalnym nauczaniu. 
Pani Regina Barabasz – Maziak wyjaśniła, że środki zostały zaplanowane na 
podstawie danych z SIO z 30 września poprzedniego roku, a obecnie nastąpił 
wzrost dzieci. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że w Niepublicznej Szkole  
w Rękowie cały czas przybywa dzieci. Zapytała jak to jest, jeżeli chodzi o obwód 
tej szkoły? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że problem pojawia się, 
gdy dziecko zjawia się w szkole po 30 września? 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała, czy wówczas nie 
powinni zwrócić się do nas, jako organu prowadzącego o zgodę na przyjęcie? 
Pani Joanna Berezecka-Zywer wyjaśniła, że nie ma takiego ograniczenia, 
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ponieważ na chwilę obecną ograniczenie dotyczy województwa. 
Radny Paweł Ladra powiedział, że w naszych placówkach również może 
odbywać się nauczanie domowe, jeżeli tylko dyrektorzy zdecydują się na taką 
formę.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała, czy 9,5 mln zł, które otrzymaliśmy 
fizycznie mamy już na koncie? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że środki te nie 
wpływają na konto jak środki z RFILu (trzeba mieć wkład własny, rozpisać 
przetarg, a firma czeka na pieniądze, których ona nie ma w budżecie). Dodała, 
że być może wejdą jakieś dodatkowe przepisy w związku z tym.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 8, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 3 
 

Radca Prawny Grzegorz Dutka przedstawił projekt uchwały uchylającej 
uchwałę Rady Miejskiej w Sobótce nr XXXIII/330/21 z dnia 29 czerwca 2021 r.  
w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury. 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że nasuwa się pytanie, po co to zostało w ogóle 
przedstawione Radnym w takiej formie, skoro teraz to odwołujemy. 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że przeanalizowali całą 
sytuację i doszli do wniosku, że nie był to dobry pomysł.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 
współdziałania z innymi gminami i zawarcia przez Gminę Sobótka porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w ramach ZIT Wrocławskiego 
Obszaru Funkcjonalnego.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała, czy pozyskiwane środki są z budżetu 
państwa czy są to wyłącznie środki unijne? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że wyłącznie środki unijne. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Sylwia Stroka przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
diet dla radnych oraz określenie zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 
radnych.  
Radna Iwona Czyż zapytała jakie skutki finansowe spowoduje ta uchwała? 
Pani Sylwia Stroka odpowiedziała, że w skali miesiąca będzie to kwota  
8.052,35 zł (w skali roku 96.628,20 zł). Dodała, że na wyrównanie od miesiąca 
sierpnia potrzebna będzie kwota 40.047,02 zł.  
Radna Iwona Czyż zapytała skąd weźmiemy te środki? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że połowa środków 
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pochodzi z oszczędności, a na połowę kwoty przygotowano zmianę budżetu 
(środki pochodzące z oszczędności na innych zadaniach).  
Radny Rafał Kotwica powiedział, że on nawet nie pamięta, kiedy ostatnio 
nastąpiła podwyżka diet.  
Radny Grzegorz Chrzan zapytał ile teraz będą wynosiły poszczególne diety? 
Pani Sylwia Stroka poinformowała, że 90% diety to 1932,57 zł (Przewodniczący 
Rady), 80% diety to 1717,84 zł (Wiceprzewodniczący Rady i Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej), 70% diety to 1503,11 zł (Przewodniczący stałych Komisji),  
a 60% diety to 1288,38 zł (Radny nie pełniący funkcji). 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że radni podnoszą sobie diety o 50%. 
Zapytał, czy takiej wielkości podwyżki zostały także zaplanowane dla 
urzędników i dyrektorów jednostek? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że nie umie powiedzieć 
od kiedy diety są na obecnym poziomie, ale zarówno w urzędzie, jak  
i w jednostkach były w między czasie podwyżki.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała z czego wynika konieczność 
podwyższenia diet? 
Radca prawny Grzegorz Dutka odpowiedział, że wynika to ze zmian 
ustawowych, ale to Rada musi dokonać zmiany uchwały.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że w imieniu Klubu Radnych Skuteczni 
chciałby poinformować, że są przeciwni podnoszenia diet o tak dużą kwotę.  
Radna Iwona Czyż zapytała, czy mogą nie przyjąć tej propozycji? 
Radca prawny Grzegorz Dutka odpowiedział, że to jest projekt.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała, od kiedy obowiązywało 
poprzednie rozporządzenie mówiące o kwocie bazowej w wysokości 1,5 
krotności kwoty bazowej? 
Radca prawny Grzegorz Dutka odpowiedział, że od 2000 r.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że skoro taka stawka 
obowiązuje od 21 lat to wystarczy zobaczyć jak wzrosły wynagrodzenia w tym 
czasie. 
Radny Grzegorz Chrzan zaproponował, aby Radni bardzo dobrze zastanowili się 
nad podjęciem tej uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że nie mają 
możliwości zmniejszenia tej kwoty.  
Radna Iwona Czyż zapytała jakie będą skutki prawne, gdy Rada nie podejmie 
uchwały? 
Radca prawny Grzegorz Dutka powiedział, że musiałby sprawdzić czy przepisy 
wprowadzające przewidują taką sytuację. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że skoro wzrost wynagrodzenia 
wprowadzono odgórnie to nie powinno być jeszcze potrzeby podejmowania 
przez Radę uchwały.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że odbiór społeczny będzie taki, że Radni 
podwyższyli sobie diety i nikt nie będzie mówił o tym, że zostało to narzucone 
odgórnie.  
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Radca prawny Grzegorz Dutka wyjaśnił, że zmieniły się przepisy i teraz uchwała 
dotycząca diet jest niezgodna z przepisem wyższej rangi.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 3, „wstrzymało się” 2 
 

Pani Sylwia Stroka przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza MiG Sobótka. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 2, „wstrzymało się” 3 
 

Radny Grzegorz Chrzan zapytał, czy jest to wynagrodzenie maksymalne? 
Pani Sylwia Stroka odpowiedziała, że jest to maksymalny poziom 
wynagrodzenia.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że do tej pory wszyscy Burmistrzowie 
bronili się przed najwyższymi wynagrodzeniami.  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Burmistrza MiG Sobótka umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w roku 2022. Dodał, że linie nie ulegną 
zmianie, ponieważ już wiadomo, że pociąg nie ruszy w grudniu. Zaznaczył, że  
w ciągu roku nie można zmieniać tras, chyba, że wojewoda ogłosi jakiś 
dodatkowy nabór. Poinformował, że transport ten lepiej funkcjonuje w części 
południowej niż północnej.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 

Radna Lidia Sączawa ponownie zgłosiła konieczność wymiany okien w szkole  
w Świątnikach. Dodała, że ostatnio przy wichurze wyleciało jedno okno  
w klasie, ale na szczęście nie było w niej dzieci. Powiedziała, że konserwator 
zabezpieczył tylko miejsce starym oknem z piwnicy. Poinformowała, że przy 
kolejnych wichurach polecą następne okna.  
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że znają problem i w miarę 
posiadanych środków starają się te okna na bieżąco wymieniać.  
Radny Grzegorz Chrzan zgłosił problem dróg gminnych na terenie sołectwa 
Garncarsko. Dodał, że niektórzy mieszkańcy nie mogą nawet dostać się do 
swoich działek. Powiedział, że na przedłużeniu ul. Nowowiejskiej (na odcinku 
500 m) od czasów powojennych nic nie zrobiono. Dodał, że jest już tam 
wykonana kanalizacja dlatego prosi o wykonanie tej drogi w asfalcie.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że w Świątnikach ul. Sadowa ma tylko 
nazwę.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że 80% dróg gminnych to drogi tłuczniowe. 
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Dodał, że nie kojarzy, aby mieszkańcy ul. Nowowiejskiej składali wniosek  
o przyznanie kruszywa.  
Radna Iwona Czyż odnosząc się do okien powiedziała, że jeżeli dochodzi do 
takich sytuacji, że okna wypadają to nie powinniśmy czekać na to, aż przydarzy 
się jakieś nieszczęście.  
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że niestety budżet jest 
ograniczony, a w każdej szkole są problemy (w Sobótce zabraknie środków na 
wymianę kotłów, w SP 2 cieknie dach na sali gimnastycznej) i wybierają te 
najpilniejsze. Zaznaczyła, że to nie jest brak dobrej woli ze strony gminy.  
Radna Iwona Czyż zapytała ile w tym roku wymieniliśmy okien? 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska odpowiedziała, że żadnego.  
Radna Lidia Sączawa przypomniała, że był taki rok, że zabrano z budżetu szkoły 
150 tys. zł na wykonanie prądu w SP 2, a były to środki zaplanowane na okna.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że może można byłoby poszukać 
tych środków w dziale dotyczącym oświaty.  
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że na każdy zakup okna 
trzeba ogłaszać przetarg więc dobrze byłoby, aby był to zakup chociaż 4 sztuk,  
a nie jednego okna. 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała, czy okno które wypadło 
zostanie wymienione w tym roku? 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska odpowiedziała, że nie, ponieważ nie mamy 
środków w budżecie i dochodzi jeszcze procedura zamówienia. 
Radny Marek Juraszek powiedział, że przed chwilą podnoszono rękę za 
podwyższeniem diet radnych i wynagrodzenia Burmistrza, a teraz jest problem, 
aby wymienić jedno okno w Świątnikach. Dodał, że może trzeba zmienić 
projekty uchwał, aby zamiast podwyżek dzieci miały okno.  
Radna Lidia Sączawa poinformowała, że do wymiany jest 14 okien + drzwi 
balkonowe. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że może poprosić wykonawcę, aby przygotował 
wycenę wymiany wszystkich okien.  
Pani Joanna Berezecka-Zywer poinformowała, że dzisiaj kończy się nabór do 
programu Laboratoria przyszłości. Dodała, że wnioski złożyły 3 placówki, na 
łączną kwotę 180 tys. zł. Zaznaczyła, że termin realizacji zadania jest bardzo 
krótki i szybko trzeba będzie wprowadzić środki do budżetu.  
 
 
Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść          Edyta Hajdamowicz  


